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   Protokół nr 6/24  

z posiedzenia Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w dniu 18 października 2024 roku 

 

Posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji Mieczysław Chudzik.  

 

W posiedzeniu uczestniczyło dziewięciu członków komisji oraz zaproszeni goście: 

 Mariusz Dobrakowski  - z-ca dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg  

 Ewa Machoń    - główna księgowa Powiatowego Zarządu Dróg 

 Iwona Szczepanik – Retka  - przedstawiciel firmy Ekoteam konsulting   

 Wojciech Synowiec   - z-ca naczelnika wydz. OŚ  

 Anna Bryk – Marek   - kierownik zespołu ds. regulacji stanów   

prawnych  nieruchomości Skarbu Państwa  

zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nieobecni: 

- Daniel Hadrian 

- Maciej Janowski  

- Gwidon Jelonek 

- Jan Miarzyński 

- Adam Morzyk 

- Krzysztof Smela  

 

Porządek obrad: 

1. Stan przygotowania do zimowego utrzymania dróg. 

2. Ocena realizacji inwestycji drogowych.  

3. Sprawy wniesione i bieżące – w tym materiały sesyjne.     

 

Przebieg obrad: 

Przewodniczący Komisji M.Chudzik stwierdził quorum, powitał uczestników oraz 

przedstawił porządek obrad, który został przyjęty jednomyślnie – 9 głosami „za”. 

 

Ad.1. 

Z-ca Dyrektora PZD M.Dobrakowski przedstawił informację dotyczącą stanu 

przygotowania do zimowego utrzymania dróg stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. Drogi powiatowe objęte zimowym utrzymaniem są w II standardzie 257,897 km, 

w IV standardzie 208,148 km, w V standardzie 89,136 km i w VI standardzie 19,750 km. 

Razem 574,931 km. Długość odcinków dróg powiatowych do posypywanie wynosi 333,651 

km. Zgodnie z porozumieniem zawartym z Urzędem Marszałkowskim przekazano do 

zimowego utrzymania drogi wojewódzkie o długości 140,7 km. Obwód drogowo – mostowy 

w Rudnikach swoim zasięgiem obejmuje 230 km dróg powiatowych i 41,5 km dróg 

wojewódzkich. Obwód drogowo – mostowy w Koniecpolu obejmuje 193 km dróg 

powiatowych i 54,1 km dróg wojewódzkich. Obwód drogowo – mostowy w Poczesnej 

obejmuje 150 km dróg powiatowych i 45,1 km dróg wojewódzkich.  

 

Komisja przyjęła do wiadomości informację dotyczącą stanu przygotowania do zimowego 

utrzymania dróg.      
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Ad.2. 

Z-ca Dyrektora PZD M.Dobrakowski przedstawił informację dotyczącą oceny realizacji 

inwestycji drogowych stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Plan na rok 

obecny wynosił 24 701 505 zł, w tym z budżetu powiatu 7 624 910 zł, z województwa 

śląskiego 180 000 zł, z regionalnego funduszu rozwoju dróg 5 684 300 zł, z budżetów gmin 

2 982 295 zł, regionalnego funduszu Polski Ład 8 230 000 zł. Stan na 30 września br. 

wykonanie wynosi 15 958 261, 40 zł, w tym z budżetu powiatu 3 072 627,41 zł, z rządowego 

funduszu rozwoju dróg 3 640 799,99 zł, z budżetów gmin 2 514 834 zł, z rządowego 

funduszu Polski Ład 6 730 000 zł.  

 

Radny A.Markowski odniósł się do drogi Żuraw – Lipnik. Zapytał, kiedy będzie realizacja? 

 

Z-ca Dyrektora PZD M.Dobrakowski odpowiedział, że ma nadzieję, że realizacja 

przebudowy drogi rozpocznie się jeszcze w tym roku. Dofinansowanie na przebudowę drogi 

pochodzą ze środków powodziowych, w wysokości 4 128 365 zł. Etap pierwszy będzie w tym 

roku 2 200 metrów, podbudowa nawierzchni, bez odwodnienia, bez chodników. Otwarcie 

ofert przetargowych odbyło się w ubiegłym tygodniu. Koszt zadania 3 813 169 zł. Zadanie 

zostanie wykonane przez firmę Larix.          

 

Radna M.Kosielak zapytała, czy jest szansa na remont drogi Zrębice – Zagórze? Droga jest 

w bardzo złym stanie. 

 

Z-ca Dyrektora PZD M.Dobrakowski odpowiedział, że jest to odcinek 800 metrów. Chcą 

zadanie zrealizować, tylko jeszcze nie podjęto decyzji z jakich środków. Zadanie jest do 

realizacji w pierwszej kolejności. 

 

Radna A.Ujma zapytała, czy jest planowany remont ulicy Kościuszki w Blachowni? Były 

załatane dziury, niemniej jest zrobione doraźnie. Droga jest w fatalnym stanie.  

 

Z-ca Dyrektora PZD M.Dobrakowski odpowiedział, że jeszcze nie ma priorytetów, które 

drogi będą robione.    

 

Przewodniczący Komisji M.Chudzik wtrącił, że na kolejnym posiedzeniu będzie omawiany 

budżet powiatu.   

         

Komisja przyjęła do wiadomości informację dotyczącą oceny realizacji inwestycji 

drogowych.  

 

Ad.3. 

 Przedstawiciel firmy Ekoteam konsulting Iwona Szczepanik – Retka przedstawiła 

raport za lata 2022 – 2023 i program ochrony środowiska dla powiatu 

częstochowskiego na lata 2024 – 2027 z perspektywą na lata 2028 – 2031 stanowiący 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Komisja przyjęła do wiadomości raport za lata 2022 – 2023 i program ochrony środowiska 

dla powiatu częstochowskiego na lata 2024 – 2027 z perspektywą na lata 2028 – 2031.  

 

 Z – ca Naczelnika wydz. OŚ W.Synowiec przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Częstochowskiego na lata 
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2024 – 2027 z perspektywą na lata 2028 – 2031” stanowiący załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu.    

 

Komisja w obecności 8 radnych – 8 głosami „za” przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

 Komisja w obecności 8 radnych – 8 głosami „za” przyjęła protokół nr 5/24 z dnia  

10 września 2024 roku bez odczytywania.  

 

 Kierownik zespołu ds. regulacji stanów   prawnych  nieruchomości Skarbu 

Państwa A.Bryk – Marek odniosła się do wniosku Komisji z dnia 8 sierpnia 2024 r. 

w sprawie podjęcia czynności związanych z regulacją stanu prawnego drogi nr 1098 S 

Sieraków – Konstantynów. Powiedziała, że trzy działki stanowiące rdzeń drogi 

powiatowej są już własnością Powiatu, natomiast trzy kolejne są w toku regulacji. 

Główny problem przy inwestycji to brak wiedzy dotyczący szerokości pasa drogi. 

Szerokość drogi w niektórych miejscach ma 10 m, a w niektórych tylko 5 m i 4,8 m 

(na odcinku 800 metrów na działce 1477 Bystrzanowice). Mapa dotycząca odcinka 

drogi Stanisławów – Bolesławów – Konstantynów stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.    

 

Radny R.Nowak uważa, że należy pójść procedurą ZRID-owską i dokonać podziału 

niezbędnego gruntu i wypłacić odszkodowanie Lasom Państwowym. 

 

Kierownik zespołu ds. regulacji stanów   prawnych  nieruchomości Skarbu Państwa 

A.Bryk – Marek powiedziała, że w przyszłym roku zadanie zostanie zlecone, a w 2026 roku 

przejdzie na własność Powiatu. Do uregulowania pozostaje odcinek w Konstantynowie.  

 

Radny R.Nowak stwierdził, że odcinek działek 822 i 1477, które są własnością Powiatu są 

uregulowane mogą być przekazane Lasom Państwowym. Odcinek, który mogłaby przejąć 

gmina Przyrów jest własnością Powiatu.     

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji M.Chudzik zamknął 

posiedzenie.      

 
Protokołowała: Sylwia Knapik                                 

 
         Przewodniczący Komisji  

 

                       Mieczysław Chudzik     
 


